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کشتى فوتبال

 غلام محمدی بالاخره به حرف آمد
سرمربی تیم ملی کشــتی آزاد ایران در المپیک  �

توکیو گفت: کشــتی گیر من در المپیک نمی دانست 
به حرف من گوش کند یا رئیس فدراســیون کشتی 
که روی ســکوها بــود. به گزارش ایســنا، غلامرضا 
محمدی، ســرمربی ســابق تیم ملی کشتی آزاد، با 
اشــاره به روند کسب ســهمیه های المپیک ۲۰۲۰ 
توکیو گفــت: من پس از المپیک و اینکه از تیم جدا 
شــدم، هیچ صحبتی انجام نــدادم و برای اولین بار 
است که صحبت می کنم. واقعا کار در دوران کرونا 
و تمریــن طولانی مدت در قرنطینه ســخت بود. آن 
آرامش و تمرکزی را که یک ســرمربی باید داشــته 
باشد، من نداشــتم. نمی خواهم یک سری از مسائل 
را باز کنم؛ چرا که این مســائل در شــأن من و کشتی 
نیســت. من حرمت ها را حفــظ می کنم؛ اما رئیس 
فدراســیون متأسفانه این کار را انجام نداد. او ادامه 
داد: مــا در اوزان ۸۶، ۹۷ و ســنگین وزن شــانس 
بیشــتری در المپیک داشتیم. اگر آن ۱۷ ثانیه لعنتی 
در کشتی یزدانی مقابل تیلور اتفاق نمی افتاد، قطعا 
شرایط تیمی ما بهتر می شد و محمدیان هم نتیجه 
بهتری می گرفــت. یزدانی روز اول ۸۵ کیلوگرم بود 
و خوب نتوانست پر کند و بدنش خالی بود که روی 
تشــک می رفت. ۲۴ ساعت زمان داشــتیم که او پر 
کند. بحث بدنی کشتی گیران جریانی بود که طراحی 
شــده بود تا کادر فنی را زیر سؤال ببرند. یزدانی در 
کشــتی فینال شــرایط بدنی خیلی خوبی داشــت؛ 
اما اتفاقــات ثانیه های پایانــی رخ داد. محمدی با 
گلایه از صحبت های عســگری محمدیان که عنوان 
کرده بــود فرزنــدش در المپیک توکیو در شــرایط 
بدنی خوب قرار نداشــت، خطاب به او گفت: آقای 
عسگری محمدیان ما همان کادری بودیم که وقتی 
پسر شــما در ایتالیا و لهســتان عالی کشتی گرفت، 
آن روز خــوب بود؛ اما به لحــاظ روحی در المپیک 
شکننده بود و کشــتی یزدانی هم تأثیر منفی زیادی 
روی عملکرد او و کل تیم داشــت. ما در ســه وزن 
بالا شــانس داشتیم و کشــتی فینال یزدانی را روی 
۵۰-۵۰ گذاشــتیم. تمام تلاش مان را کردیم که دل 
مردم را شاد کنیم؛ اما ۱۷ ثانیه پایانی اتفاقاتی افتاد 
و مانع شــد. سرمربی ســابق تیم ملی که میهمان 
برنامه ورزش و مردم بــود، تصریح کرد: هر آمدنی 
یک رفتنی دارد، من هم چنــد بار آمدم و رفتم؛ اما 
متأســفانه صحبت هایی شد که ناراحت شدم. بعد 
از المپیــک قرارداد من تمام شــده بــود و نزدیکان 
رئیس فدراســیون می دانستند که با هر نتیجه ای در 
المپیک کارم تمام می شــود؛ اما اینکه گفتند شش 
گزینه داریم، ناراحت کننده بود. باید حرمت ها حفظ 
می شــد. سرمربی تیم ملی کشــتی آزاد در المپیک 
توکیو، افزود: با تمام وجودم آرزو می کنم درســتکار 
و تیم ملی موفق باشــند. شــرایط تیم ما خوب بود 
و همــه می دانســتند در جهانــی نروژ روی ســکو 
می رویم. در سال های گذشته اتفاقی افتاد که نسل 
نو وارد کشــتی ایران شدند که تا یک دهه می توانند 
کشتی ما را تأمین کنند. به آقای دبیر توصیه ای دارم، 
البته شــاید شرایط درستکار چون دوستان نزدیک با 
هم هســتند، با شرایط من فرق کند؛ اما اگر سرمربی 
در تیــم ملــی کار می کند، اختیار تام بــه او بدهد و 
چارچوب ها را رعایت کند تا شأن و جایگاه سرمربی 
تیم ملی حفظ شــود. متأســفانه در المپیک توکیو 
کشتی گیر من نمی دانست حرف من مربی را که کنار 
تشک هستم، گوش کند یا حرف آقای دبیر را که در 
ســکو بود. او گفت: این موارد باعث شکاف در تیم 
شــد. آقای دبیر کار مربیگری نکرده، در سیاســت و 
مدیریت تجربه داشت؛ اما تجربه مربیگری نداشت. 
ایــن رفتارها باعث شــکاف بین مربی و کشــتی گیر 
می شود. شــرایط المپیک با هیچ مســابقه دیگری 
قابل قیاس نیست. شرایط روحی و بدنی ورزشکاران 
حاضر در المپیک قابل قیاس با هیچ رویداد دیگری 
نیست. شــرایط بچه های ما برای مسابقات جهانی 
نــروژ عالی بود و می دانســتیم بهتریــن عملکرد را 
خواهیم داشــت. حتی ایــن انتظار وجود داشــت 
که با توجه به غیبت بســیاری از چهره های مطرح 
کشتی جهان می توانستیم بر سکوی نخست جهان 
بایســتیم. محمدی در پایان دربــاره فاصله نزدیک 
مسابقات جهانی و بازی های آسیایی و لزوم تشکیل 
دو تیم ملی گفت: این پتانسیل را داریم که در برخی 
اوزان دو نفر برای این دو رویداد انتخاب کنیم. قطعا 
شــرایط خوبی را داریم که هم در مسابقات جهانی 
و هم بازی های آسیایی بهترین نتایج را کسب کنیم؛ 
به ویژه در اوزان سبک چون بچه ها وزن کم می کنند، 
قطعــا این امکان را ندارند کــه در هر دو رویداد به 

فاصله بسیار کم کشتی بگیرند.

آمریکا به کدام نفرات تیم ملی 
کشتی ویزا نداد؟

ســرانجام پس از کش و قوس های فراوان ســفر  �
تیم ملی کشــتی آزاد به آمریکا بــرای برگزاری دیدار 
دوستانه با این کشور لغو شــد. علیرضا دبیر، رئیس 
فدراســیون کشتی ایران، شب گذشــته در نامه ای به 
همتای آمریکایی خود، دلیل لغو سفر ایران به آمریکا 
را صادر نشدن ویزا برای شــش نفر از کشتی گیران و 
همراهــان تیــم اعلام کرد. ســخنگوی فدراســیون 
کشتی در این زمینه گفته که مجید داستان و کامران 
قاسم پور به عنوان دو کشــتی گیر اصلی تیم، احسان 
امینــی، مربی تیم ملــی، محمد مصلایی پــور، داور 
المپیکی ایران، حجت کریمی، سرپرســت و علیرضا 
دبیر، رئیس فدراســیون کشــتی، نفراتــی بودند که 

روادید آمریکا برای آنها صادر نشده است.

 مخاطب طعنه های 
فرهاد مجیدی؛ رقیب یا امیر؟

به گزارش فوتبــال ۳۶۰، کنفرانس مطبوعاتی  �
پیش از بازی استقلال و هوادار، پراتفاق و جنجالی 
بود. پس از تأیید رأی کمیته انضباطی درباره تغییر 
نتیجه ســه بازی گل گهر توســط کمیته استیناف، 
خبرنــگاران در این مورد از فرهاد مجیدی ســؤال 
کردند. اســتقلال تیمی است که به لطف این رأی، 
دو امتیــاز به دســت آورده و گل گهــر هم، هفت 
امتیاز از دســت داده است. ســرمربی استقلال در 
جــواب خبرنــگاران، صحبت هــای طعنه آمیزی 
انجام داد و گفــت: «دو امتیاز نه تیمی را قهرمان 
می کند و نه شــانس قهرمانی را از تیمی می گیرد. 
درمورد مســائل کلی می خواهــم چیزی درمورد 
خودم بگویــم. نمی دانم چندین ســال مربیگری 
خواهم کرد اما وقتی به یک برنامه تلویزیونی مثل 
برنامه نود عادل فردوســی پور یا شب های فوتبال 
آقای توتونچی دعوت شــدم و آنجا روی صندلی 
نشســتم و روی تابلو قهرمانی هایم را گذاشتند تا 
ببینیم، ترجیح می دهم یک قهرمانی داشته باشم 
اما قهرمانی پاکی باشــد». صحبت های مجیدی، 
بازتاب زیادی داشته است. با این علامت سؤال که 

منظور سرمربی استقلال، چه کسی بوده است؟
رقیب پرافتخار

پرسپولیس، رقیب اصلی استقلال برای قهرمانی این 
فصل است. تیم یحیی گل محمدی، در پنج سال گذشته 
با او و برانکو ایوانکوویچ قهرمان شده و می خواهد برای 
ششمین بار پیاپی به جام برسد. حکم کمیته انضباطی، 
اســتقلال را حتی با یک بازی کمتر در صدر جدول قرار 
داده و پرسپولیســی ها، حســابی از آن ناراضی هستند. 
در ســال های قهرمانی پرســپولیس، دو بازی این تیم با 
حکم کمیته انضباطی، ۳ بر صفر به نفع سرخ پوشــان 
تمام شــد. بازی بــا اســتقلال در ســوپرجام و بازی با 
ســپاهان در لیگ نوزدهم که مسیر آنها برای لمس دو 
جام را هموار کرد. البته دلیل ۳- صفر شــدن بازی های 
پرســپولیس، عدم حضور رقیب در زمین بود و شباهتی 
به سناریوی گل گهر نداشت. حالا پرسپولیسی ها، شدیدا 
به این حکم معترض هســتند و با استقلال، درگیر بازی 
بیانیه ها شــده اند. عجیب نیست که فرهاد مجیدی هم 
مقابل رقیب ســنتی، وارد این چالش شود؛ اما بعضی 
جمــلات مجیدی باعث می شــوند پرســپولیس، کمتر 
بتوانــد مخاطب اصلی حرف های او باشــد. مجیدی از 
داشتن یک قهرمانی، برای یک مربی صحبت می کند و 

به نظر می رسد هدف او، یک مربی است.
جنگ تازه با امیر

مجیــدی در صحبت هایش گفتــه ترجیح می دهد 
وقتی به برنامه نود یا شب های فوتبالی دعوت شد، فقط 
یک قهرمانی داشته باشــد اما آن جام را پاک به دست 
بیــاورد. این یعنــی احتمالا، طعنه هــای او به مربی ای 
برمی گردد که بیشــتر از یک جام در لیگ برتر به دست 
آورده اســت. تنها مربیان داخلی لیگ برتر با فتح بیشتر 
از یک جام امیر قلعه نویی، یحیی گل محمدی و حسین 
فرکی هستند. قلعه نویی، با فاصله زیادی نسبت به دو 
نفر دیگر پرافتخارترین مربی تاریخ لیگ برتر محســوب 
می شود و باز هم برخلاف آنها، رابطه خوبی با مجیدی 
ندارد. با این شــرایط، به احتمال زیــاد باز هم مجیدی، 
قلعه نویــی را هــدف گرفته اســت. تیــم قلعه نویی، 
بیشترین ضرر را از حکم کمیته انضباطی کرد و بیشترین 
اعتراض را هم به نحوه رســیدگی این پرونده داشــت. 
مجیــدی پیش از بازی اســتقلال و گل گهر هم حملات 
مستقیمی علیه قلعه نویی انجام داد. او اعتقاد داشت 
لغو مجوز بــازی دو بازیکن خارجی تیمش و همچنین 
بحث هایی که در رسانه ها مطرح شد، به نفوذ یک فرد 
خاص مربوط است: «این اتفاقی که افتاد برای من قابل 
پیش بینی بود. بالاخره می دانم با چه کسی بازی دارم! 
یکی، دو رســانه که متعلق به این دوســتان هستند این 
نقشــه را طراحی کردند تا این اتفــاق بیفتد. همه هم 
خوب می شناسند». قلعه نویی مدتی است ترجیح داده 
وارد درگیری مستقیم با مجیدی نشود و غیرمستقیم، در 
حرف هایش او و تیمش را هدف بگیرد. سکوتی که شاید 

به زودی بشکند و نبرد آنها را وارد فاز تازه ای کند.

خرید جدید استقلال با چند بازى 
ملی می تواند براى استقلال بازى کند؟

به گزارش تســنیم، با توجه به ماجراهاى پرونده  �
باینامــا و گل گهر ســیرجان، تعــداد بازى هاى ملی 
بازیکنــان خارجی در فوتبال ایران مــورد توجه قرار 
گرفتــه و این در حالی اســت که عزیزبــک آمونوف 
بازیکن ازبکســتانی مدنظر تیم فوتبال استقلال تنها 
ســه بازى در ترکیب تیم ملی ازبکستان انجام داده 
اســت تا ابهاماتی در این مورد مطرح شود. آمونوف 
البته در اردوى اخیر ازبکستان براى دیدار با نیوزیلند 
هم حضور داشت اما این بازى به دلیل شیوع دوباره 
کرونا لغو شــد. پاسخ این ســؤال را باید در آیین نامه 
جذب بازیکنان خارجی جست و جو کرد. براساس بند 
دوم ماده یک آیین نامه، ازبکستان در کنار برخی دیگر 
از کشورهاى آسیایی مثل کره جنوبی، ژاپن و استرالیا 
شرایط متفاوتی نسبت به کشورهاى گمنام آفریقایی 
یا آسیایی دارد. ملی پوشان این کشور با داشتن حداقل 
دو بازى در تیم ملی بزرگســالان یا ســه بازى در تیم 
ملی امید می توانند مجوز حضور در لیگ برتر فوتبال 
ایران را دریافت کنند. آمونوف سه بازى در ترکیب تیم 
ملی بزرگسالان داشته است و البته دو سال عضو تیم 
المپیک ازبکســتان بوده که از این نظر مشکلی براى 
حضور در فوتبال ایران نخواهد داشــت. گفتنی است 
طبق اعلام باشــگاه لوکوموتیو تاشکند انتقال هافبک 
ازبکستانی به اســتقلال که توانایی بازى در دو پست 

پلی میکر و هافبک چپ را دارد، نهایی شده است.

 ســفر تیم ملی کشتی آزاد ایران به تگزاس لغو 
شــد؛ این خبر به صورت رســمی اعلام شده و حالا 
فدراســیون کشــتی ایران که پیش از این تیم را به 
اردو برده بود تا راهی این رقابت دوستانه با آمریکا 
کند، خبــر داده به دلیــل آنکه ویزای چنــد نفر از 
اعضای تیم از جمله علیرضا دبیر، رئیس فدراسیون 
کشتی ایران، صادر نشــده است، حاضر نیست تیم 
را به تگزاس بفرســتد. در واقع بعد از سفر اعضای 
تیم کشــتی و مسئولان همراه به دوبی برای گرفتن 
ویزای آمریکا، شــایعه شــد ممکن اســت آمریکا 
به دلیل اظهــارات جنجالی علیرضــا دبیر، رئیس 
فدراسیون کشتی ایران، به او ویزا ندهد. دبیر همان 
زمان و در بازگشــت به ایران تهدید کرد اگر آمریکا 
ویزایش را صادر نکند، مانع از اعزام کل تیم به این 
رقابت ها می شــود. در روزهای اخیر مشخص شد 
نه تنهــا ویزای علیرضا دبیر، بلکــه ویزای یکی، دو 
ملی پوش کشــتی، یک مربی و سرپرست هم صادر 
نشده است تا فدراســیون کشتی ایران تهدیدش را 
عملی کند و در نامه ای رسمی به فدراسیون کشتی 
آمریکا خبر دهد که قرار نیســت ایرانی ها به آمریکا 
ســفر کنند. در این نامه که به امضای علیرضا دبیر 
رسیده، او خطاب به رئیس فدراسیون کشتی آمریکا 

نوشته اســت: «بسیار متأســفم اعلام کنم که تیم 
ملی کشــتی جمهوری اسلامی ایران به دلیل عدم 
اعطای روادید به شش نفر از اعضای این تیم، عملا 
امکان حضور و شــرکت در مسابقه دوستانه با تیم 
ملی آمریکا را ندارد. متأســفانه عدم صدور روادید 
از سوی مقامات کشور شما، با وجود تمام مقدمات 
انجام شده از ســوی اعضای تیم ایران و ارائه همه 
مدارک لازم و پیگیری های مکرر بعدی رقم خورده 
اســت. ناخرســندم که اعلام کنم این لحظه ویزای 
دو کشــتی گیر، مربی تیم، سرپرســت تیــم و داور 
المپیکی فدراســیون و این جانــب به عنوان رئیس 
فدراســیون صادر نشده اســت و بنابراین چاره ای 
جز اعلام لغو ســفر برای این جانــب باقی نمانده 
اســت. همچنین مایلم اعتراض خود را نســبت به 
برخورد غیرمحترمانــه و دور از ادب برخی عوامل 
سرکنســولگری آمریکا در دوبی با سرپرســت تیم 
ملی کشــتی ایران که ایشــان را حدود پنج ساعت 
تحت مصاحبــه  بازجویی گونه قــرار دادند، اعلام  
کنم. شــخصا اطمینان دارم که شما و کشتی گیران 
خوب آمریکایی نقشی در این جریانات سیاسی ضد  
ورزشــی نداشــته  و ندارید. علاقه مند بودم در پی 
دعوت محترمانه شما برای در کنار هم ورزش کردن 

و از همدیگر یادگرفتن که هدف این مســابقه بود، 
ایــن رویداد صرفا ورزشــی انجام شــود. اکنون که 
به دلایل غیر ورزشــی، این امکان در آمریکا فراهم 
نیســت، مایلم از شــما و تیم ملی کشــتی آمریکا 
دعوت کنم تا در اولین فرصت ممکن به ایران بیایید 
و این دیدار دوســتانه در ایران انجام شود. اطمینان 
می دهــم هم وطنان کشتی دوســت و میهمان نواز 
من، با آغوش باز از شما استقبال خواهند کرد». لغو 
سفر تیم ملی کشتی آزاد ایران به آمریکا، با واکنش 
طرف آمریکایی مواجه شــده و آنها به فدراســیون 
کشتی ایران گوشــزد کرده اند نقشی در صدور ویزا 
نداشــته و اصولا این جنبه از اتفاقــات ارتباطی به 
آنها ندارد. فدراســیون کشــتی آمریکا درخواست 
کرده ایران بــا همان اعضای تأییدشــده به آمریکا 
سفر کند که این پیشنهاد دوم هم با مخالفت رئیس 

فدراسیون کشتی ایران روبه رو شده است.
لغو ســفر آزادکاران ایرانی بــه تگزاس، چندان 
بی ارتباط با صحبت های بحث برانگیز علیرضا دبیر 
دربــاره آمریکا، آ ن هم به عنوان یک چهره ورزشــی 
نیســت. او در شــرایطی در نامــه اش از این دیدار 
به عنــوان یک رقابت «صرفا ورزشــی» نام برده که 
پیش از شــکل گرفتن این رقابــت، در گفت وگویی 

ویدئویــی عنوان کرده بود شــعار مرگ بــر آمریکا 
به تنهایی کافی نیســت و بایــد در عمل هم چنین 
شــعاری را نشان داد. مطرح شــدن این صحبت ها 
از ســوی یک چهره ورزشــی که انتظــار می رفت 
مسائل سیاســی را وارد ورزش نکند، با واکنش تند 
رسانه های آمریکایی از جمله «فاکس نیوز» روبه رو 
شــد. دبیر کــه روزگاری گریــن کارت آمریــکا را در 
اختیار داشت، از سوی آمریکایی ها مورد انتقاد قرار 
گرفت که چرا فردی که روزگاری گرین کارت آمریکا 
را داشــته، باید شــعار مرگ بر آمریکا سر دهد؟ در 
بخشــی از گزارش فاکس نیوز این طور آمده بود که 
«چرا آمریکا باید به فردی که رســما شعار مرگ بر 
آمریکا می دهد و می خواهد فراتر از این شعار عمل 
کنــد، ویزا دهد تا به صورت آزادانه به آمریکا ســفر 
کنــد». فاکس نیوز در بخش دیگری از گزارش خود 
به این مورد اشــاره کرده که چنیــن صحبت هایی 
از ســوی دبیر در شــرایطی مطرح می شــود که او 

گرین کارت آمریکا را هم داشته است.
گــزارش فاکس نیوز، حساســیت ها نســبت به 
«گرین کارتی»بــودن علیرضا دبیــر را افزایش داد، 
ولی رئیس فدراســیون کشــتی ایران در کنفرانسی 
خبری به طور رســمی اعلام کرد گرین کارت آمریکا 
را پس داده، چون از این کشــور خوشش نمی آید. 
او همچنین گفت در پاســخ به مسئولان آمریکایی 
که پرســیده اند چرا گرین کارت را پس داده اســت 
نیز همین جمله را تکرار کرده اســت: «به مسئولان 

آمریکایی گفتم از کشورتان خوشم نمی آید».
اظهارات علیرضا دبیر با توجه به اینکه پیش تر 
از گرین کارت آمریکا استفاده کرده، باعث شد تا این 
رقابت دوستانه کشتی خیلی سریع تحت تأثیر یک 
اتفاق غیرورزشــی قرار گیرد که در رأس آن، رئیس 
فدراسیون کشــتی ایران قرار گرفته بود. دبیر همان 
روز تهدید کرد که اگر آمریکا ویزای او را صادر نکند، 
مانــع از اعزام تیم به آمریکا می شــود. مســئولان 
آمریکایی هم در نهایت بدون درنظر گرفتن اهمیت 
چنیــن رقابتی برای دنیای کشــتی، به ویــژه اینکه 
چهره های مطرح کشــتی ایران قرار بود به آمریکا 
ســفر کنند، بالاخــره ویزای علیرضا دبیــر را صادر 
نکردند تا او که روزگاری گرین کارت این کشور را در 
اختیار داشــت، تهدیدی را که پیش تر عنوان کرده 
بود، عملی کند و اجازه ندهد تیم ملی کشتی برای 

مصاف دوستانه به تگزاس سفر کند.

جنجال ادامه دار  ویزای آمریکا

رکورد شکســت ناپذیری اســتقلال در لیگ برتر بیســت و یکم ادامه 
دارد؛ این تیم که پیش از این با ۳۵ امتیاز، به عنوان صدرنشــین نیم  فصل 
معرفی شده بود، عصر روز گذشته در دیداری معوقه از هفته شانزدهم 
بــه مصاف تیم هوادار رفت و یک برد جدیــد دیگر در کارنامه ثبت کرد. 
شــاگردان فرهاد مجیدی که پیش از این به دلیل ابتلا به کرونا نتوانسته 
بودنــد در موعد مقرر برابر هــوادار قرار بگیرند، با اندکــی تأخیر، بازی 
عقب افتاده خود را برگزار کردند و موفق شــدند با نتیجه ۲ بر یک رقیب 
را شکســت دهند. این بــرد که یازدهمین برد شــاگردان فرهاد مجیدی 

در رقابت هــای این فصل بود، به رکورد خــوب هفته های اخیر این تیم 
تداوم بخشــید. اســتقلال در هفت بازی اخیرش در لیگ برتر شش برد 
و یک تســاوی دارد و همچنان تنها تیم بدون شکســت لیگ برتر است. 
همین نتایج تأثیر مســتقیمی در یکه تازی اســتقلال در صدرنشینی لیگ 
برتر داشــته به طوری که حالا با اختلاف ســه امتیاز در مقایسه با رقیب 
سنتی یعنی پرسپولیس، صدر جدول را در اختیار دارند. نکته مهم بازی 
روز گذشته، باز شــدن دروازه استقلال بود؛ موردی که در ۱۵ هفته قبلی 
چنــدان زیاد رخ نداده بــود و این تیم فقط پنج بار دروازه اش باز شــده 

بــود. با این حال، حتی در روزی که اســتقلال گل خــورد و بازی چندان 
قابل قبولی به نمایش نگذاشــت، این تیم به ســه امتیاز ارزشمند رسید 
تا انگیزه شــاگردان فرهاد مجیدی برای رســیدن بــه پیروزی در تک تک 
دیدارهــای لیگ که فرهاد مجیدی از آنها به عنــوان بازی های فینال نام 
برده مشخص شود. استقلال به این ترتیب و البته با توجه به دو امتیازی 
کــه از رأی کمیته انضباطی به طور قطعی در کارنامه دارد، موفق شــد 
تعداد امتیازاتش در جدول را به عدد ۳۸ برساند و به تنهایی صدرنشین 

باقی بماند.

سبقت 3 امتیازى استقلال از پرسپولیس

 شرق: غیبت ادامه دار زهرا نعمتی در تمرینات تیم های ملی تیراندازی 
با کمان سؤال برانگیز شده اســت. آخرین حضور بانوی پرافتخار ورزش 
ایران در ترکیب تیم های ملی تیراندازی با کمان معلولان و افراد ســالم، 
بــه پیش از بازی هــای المپیــک و پارالمپیک ۲۰۲۰ توکیــو برمی گردد؛ 
رویدادهای مهمی که تابستان امســال برگزار شد و این کماندار معلول 
توانست هت تریک طلا کند. نعمتی جدای از اینکه به طور تخصصی در 
تیم ملی معلولان فعالیت می کند، در چند سال اخیر به  طور هم زمان در 
ترکیب تیم ملی افراد سالم هم حضور داشته است؛ طوری که او تجربه 
حضور در بازی های المپیک ۲۰۱۶ ریودوژانیرو را هم به دست آورد. زهرا 
برای این دوره از بازی های المپیک (۲۰۲۰ توکیو) نیز تلاش زیادی کرد تا 
به سهمیه برسد اما ناموفق بود. برای همین راهی بازی های پارالمپیک 
شــد و بــرای ســومین دوره پیاپی قهرمــان بزرگ ترین میدان ورزشــی 
معلولان دنیا شد. اما دارنده سه مدال طلای بازی های پارالمپیک بعد از 
بازی هــای توکیو از تیم ملی  تیراندازی با کمان کناره گیری کرده و حاضر 
نشده در اردوها شــرکت کند؛ آن هم در شرایطی که سایت تیراندازی با 
کمان مجموعه ورزشی آزادی این روزها برگزارکننده تمرینات کمانداران 
برای مســابقات پیــش روی کاپ آســیا و جام جهانی (افراد ســالم) و 

مسابقات قهرمانی جهان (معلولان) است.
اولین غیبت در قهرمانی جهان آمریکا

زهرا نعمتی قرار بود بعد از بازگشت از توکیو، در مسابقات تیروکمان 
قهرمانی جهان (افراد ســالم) به میزبانی آمریکا شــرکت داشته باشد. 
او تنهــا کمانداری بود که فدراســیون تیروکمان اقدامــات لازم را برای 
اعزامش بــه این رقابت ها انجام داده بود. او طبق برنامه باید به همراه 
غلامرضا شــعبانی بهار و امید نجاری، رئیس فدراسیون و مدیر تیم های 
ملی تیروکمان، راهی آمریکا می شد؛ اما از آنجا که آمریکا ویزای این دو 
نفــر را صادر نکرد، در نهایت این گونه عنوان شــد که حضور زهرا در این 
پیکارها هم منتفی شده اســت! درست مشابه اتفاقی که در حال حاضر 
در تیــم ملی کشــتی آزاد رخ داده و چون ویزای علیرضــا دبیر، رئیس 
فدراســیون کشتی صادر نشــده، او اعلام کرده هیچ ورزشکار و مربی ای 
به دیدار دوســتانه تگزاس نمی رود. بعد از آمریکا نوبت به مســابقات 
قهرمانی آســیا (افراد سالم) بنگلادش رســید که آبان ماه برگزار شد و 

باز هم این کماندار در این مسابقات به میدان نرفت.
صرف نظر از مســابقات قهرمانی جهان پاراتیروکمان، نعمتی در این 
ایام ســکوت عجیبی را اختیار کــرده و غایب بــزرگ تمرینات تیم ملی 
معلولان است و حالا گفته می شــود تمایلی برای شرکت در مسابقات 
جهانی پاراتیروکمان هم ندارد. این رقابت ها اولین رویداد پاراتیروکمان 

بعد از پارالمپیک به حســاب می آید که اسفند به میزبانی امارات برگزار 
می شــود. تیم ملی پاراتیروکمان اعزامی به دوبی، در اردوی ماقبل آخر 
این پیکارها به ســر می برد  اما بدون زهرا نعمتی. این کماندار با تصمیم 
خود قید حضور در این رقابت ها را هم زده است؛ آن هم در شرایطی که 
در مسابقات قهرمانی جهانی ۲۰۱۷ چین و ۲۰۱۹ هلند شرکت داشت و 

در چین صاحب مدال طلا شده بود.
دلیل این غیبت ها چیست؟ 

 اینکه دلیل غیبت های زهرا نعمتی در تمرینات تیم های ملی تیراندازی 
با کمان چیســت، هنوز به طور شــفاف مشــخص نیســت؛ اما آنچه از 
صحبت های مسئولان فدراســیون تیراندازی با کمان استنباط می شود، 
قضیه به بحث مربی خارجی مربوط اســت. تمرین اختصاصی زیر نظر 
مربی، یکی از خواسته های نعمتی بوده که همیشه روی آن تأکید داشته 
ولی تا به امروز به نتیجه ای نرســیده اســت. کمیته ملی پارالمپیک که 
متولــی اصلی اعزام های ورزشــکاران معلول به بازی هــای المپیک و 
آســیایی و جذب مربیان خارجی اســت، این امتیــاز را برای المپین های 
نخبه ای مثل زهرا نعمتی و ســاره جوانمردی (دارنده سه مدال طلای 
تیراندازی بازی های پارالمپیک) قائل شده تا در صورت دلخواه برای آنها 
مربــی خارجی بیاورد. این اتفاق قرار بود پیــش از بازی های پارالمپیک 
۲۰۲۰ توکیو برای نعمتی بیفتد اما دلایل زیادی از جمله شــیوع گسترده 
ویروس کرونا در ایران، دســت به دست هم داد تا منتفی شود. حالا در 
این شــرایط از دور و نزدیک شــنیده می شود که نعمتی روی این مسئله 
تأکیــد دارد و به  نوعی تا مربی خارجی نیایــد، نمی خواهد تمریناتش را 
شروع کند. مجید کهتری، ســرمربی تیم معلولان، روز گذشته در پاسخ 
به این ســؤال «شرق» که علت حضورنداشــتن نعمتی در تمرینات تیم 

ملی معلولان چیســت، گفت: «من شــخصا با خانــم نعمتی صحبتی 
نداشــتم. او به فدراسیون اعلام کرده به خاطر فشار حضور در بازی های 
پارالمپیک، نیاز به اســتراحت مضاعف دارد و برای همین فعلا تمایلی 
برای شــرکت در تمرینات ندارد. من هم دیگر پیگیر غیبتشــان نشــدم و 
همین برایم کافی بود. البته بهتر بود او در تماســی با بنده این موضوع 

را اعلام می کرد».
زهرا نعمتی در شــرایطی کلکسیون درخشــان از مدال های جهانی 
و المپیــک را در کارنامه دارد که همگی آنها را با مربیان ایرانی کســب 
کرده اســت. او اما دلش می خواهد کارکــردن با مربیان خارجی را هم 
بــه تجربیاتش بیفزاید. کهتری در این باره ادامــه می دهد: «کمیته ملی 
پارالمپیــک قبل از بازی های پارالمپیک ۲۰۲۰ توکیــو این امتیاز را برای 
زهــرا نعمتی، ســاره جوانمردی و مرحوم ســیامند رحمــان که جزء 
نخبه هــای ورزش معلولان بودند، در نظر گرفت تــا در صورت تمایل 
برایشــان مربی خارجی اســتخدام کند؛ چرا که معتقد اســت هریک از 
ایــن نفرات به اندازه یک تیم برایش مدال آوری می کنند. اما باید به این 
نکته توجه کنیم که جذب مربی خارجی، مشــکلاتش خودش را دارد. 
اول بحث کروناســت. دوم بحث تحریم های بین المللی است که ایران 
با آن مواجه اســت و هر کسی حاضر نمی شــود در این اوضاع به ایران 
بیاید و قرارداد رســمی ببندد. نکته ســوم هم بحث مالی است؛ اینکه 
آیــا می توان با دلار قیمت بالا از پــس تعهدش برآمد یا نه؟ حالا خانم 
نعمتی هم اگر مربی خارجی طلب کنند، حتما درخواستشــان پیگیری 
می شــود. فدراســیون تیراندازی با کمان در حال حاضر دنبال یک مربی 
خارجی برای تیم ملی افراد ســالم است و به وزارت ورزش هم اعلام 
کرده چنین تصمیمی دارد. اگر بر ســر مسائل مالی آن به توافق برسند، 
خبرش اعلام می شود. در آن صورت فکر می کنم خانم نعمتی با مربی 
خارجی کارش را ادامه خواهد داد. البته این مربی منحصرا برای ایشان 
نخواهد بود و برای کل تیم اســت». در مدت اخیر این موضوع شایعه 
شده بود که زهرا نعمتی با مجید کهتری اختلاف نظر دارد و برای همین 
است که به تمرینات نمی رود. کهتری در این خصوص نیز توضیح داد: 
«من هیچ مشــکلی با ایشان ندارم. خانم نعمتی بعد از اینکه نتوانست 
سهمیه المپیک را بگیرد، کارش را با بنده و در تیم معلولان ادامه داد. 
ما دو مــاه را با هم تمرین کردیم و به بازی های پارالمپیک توکیو رفتیم 
که خوشــبختانه نتیجه خوبی هم گرفتند. ایشان تمام افتخاراتی که به 
دست آوردند با کادر ایرانی بوده است. خانم نعمتی هر زمان بخواهند 
می تواند به اردوها برگردد؛ نه کســی جایشان را گرفته و نه ایشان جای 

کسی را می گیرد».

زهرا نعمتى مربى خارجى مى خواهد؟
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